
 

 

Treść odpowiedzi na interpelację radnego Artura Czaplińskiego  
w sprawie programu Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych 

odpowiadając na Pana interpelację z 5 stycznia 2021 r. w sprawie programu Funduszu Ochrony 
Gruntów Rolnych uprzejmie informuję, że z dniem 31 grudnia 2010 r. Terenowy Fundusz Ochrony 
Gruntów Rolnych został zlikwidowany.  

Od dnia 1 stycznia 2011 r. opłaty związane z wyłączeniem gruntów rolnych z produkcji są 
dochodami budżetu województwa. W związku z tym corocznie, prowadzony jest nabór wniosków 
o udzielenie dotacji ze środków budżetu Województwa Mazowieckiego na zadania określone w 
ustawie o ochronie gruntów rolnych i leśnych.   

Zgodnie z obowiązującymi „Zasadami i trybem postępowania w zakresie finansowania z budżetu 
Województwa Mazowieckiego zadań określonych w ustawie o ochronie gruntów rolnych i 
leśnych”, stanowiącymi załącznik do uchwały nr 1578/82/19 Zarządu Województwa 
Mazowieckiego z dnia 12 listopada 2019 r. zmienionej uchwałą nr 1526/170/20 z dnia 6 
października 2020 r.  Wnioskodawcy składają wnioski od 1 do 30 grudnia roku poprzedzającego 
rok wykorzystania środków finansowych. Nabór na 2020 rok został przeprowadzony w grudniu 
2019 roku, a na bieżący rok w grudniu 2020 roku. 

Beneficjentami ww. środków mogą być samorządy gminne i powiatowe będące właścicielami 
gruntu, na którym ma być realizowana inwestycja. Ze środków budżetu województwa mogą być 
finansowane zadania mające na celu ochronę i poprawę jakości gruntów rolnych, o których mowa 
w art. 22 c ustawy z dnia 3 lutego 1995 r. o ochronie gruntów rolnych i leśnych (Dz. U. z 2017, 
poz. 1161 ze zm.). 

W załączeniu przekazuję zestawienie wniosków złożonych w latach 2017-2020, zawierające 
zadania na które została przyznana dotacja oraz zadania, które nie otrzymały dotacji wraz z 
informacją nt. przyczyn dlaczego dany wniosek nie otrzymał dotacji.     

 
 

 


